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Farní sbor Českobratrské církve evangelické v Bukovce

K zamyšlení

A začal  je  učit,  že  Syn  člověka  musí  mnoho  trpět,  být  zavržen  od
starších,  velekněží  a  zákoníků,  být  zabit  a  po třech dnech vstát.  A
mluvil o tom otevřeně. Petr si ho vzal stranou a začal ho kárat. On se
však obrátil, podíval se na učedníky a pokáral Petra: „Jdi mi z cesty,
satane; tvé smýšlení není z Boha, ale z člověka!“ 

Marek 8,31-33

Proč Ježíš musel tolik trpět a zemřít? Proč křesťané vzhlížejí ke kříži,
popravčímu nástroji, a zmučenému Spasiteli, který je na něm přibitý?
Existuje  přece  tolik  hezčích,  veselejších,  výstavnějších  symbolů!
Jinde  mají  pěkné  obrázky,  blahosklonně  se  usmívající  sošky…
Neprezentovalo by se něco takového lidem daleko snáz? Však z toho
také byli Ježíšovi učedníci hodně zaražení a zmatení. Jestliže Ježíš
skutečně přichází od Boha, jak by ho mohlo něco takového potkat?
Petr už to nemohl poslouchat a rozhodl se, že musí svému Mistru
domluvit. Ale nepochodil a vysloužil si sám ostré pokárání.
Ono „musí“ v evangeliu znamená, že to tak chce Bůh. Pokud Ježíš
měl naplnit vůli Boží, musel projít cestou utrpení. Ale proč? Copak si
náš Bůh snad libuje v bolesti a strádání? Ale vůbec ne. Poslal mezi
nás svého Syna právě proto, že mu naše trápení nedopřeje klidu, naše
bolest je i jeho bolestí. Pán Bůh nehodlal jen přihlížet z dálky, jak se
tu potýkáme se zlem, které dotírá zvnějšku, a zároveň s vlastními
přešlapy a vinami. Ježíš Nazaretský trpěl a zemřel, aby nám otevřel
cestu ven z těch bludných kruhů zla. Obětoval se, aby nás smířil s
Bohem. Ovšem když je řeč o smíření, pak je také hned třeba dodat,
že jsme to byli my, kdo potřeboval smíření! To my jsme se vzepřeli,
odcizili  a  zaběhli  Pánu  Bohu.  Různá  novozákonní  svědectví  se
shodují v tom, že Kristus zemřel za nás. Ale proč to bylo nezbytné?
Proč oběť Božího Syna? 



Když se nad tím zkusíme zamyslet: byl by bez oběti vůbec možný
náš život? Kdyby nastávající maminka nebyla ochotná strpět různé
fyzické obtíže a spoustu nepohodlí, jak by mohl na svět přijít nový
človíček? Jak by to bylo s rodinou, kdyby rodiče nebyli připraveni
leccos si pro své potomky odříct, darovat jim čas, pozornost, péči?
Může  jakýkoli  skutečně  blízký  vztah  zdravě  fungovat  bez  mnoha
malých i větších obětí ve prospěch druhého? Kdyby ukrajinští vojáci
nebyli připraveni obětovat své životy v boji s nelítostným agresorem,
kde všude by se už možná valily po ulicích ruské tanky?!
Kristova oběť ukazuje, jak moc pro Pána Boha znamenáme. Ježíš tu
ovšem nemluví jen o tom, že musí trpět a zemřít, ale také, že musí
vstát! Vzkříšení stvrzuje převahu Boží lásky, která vítězí i nad smrtí.
Boží odpuštění není žádné „možná“ nebo „kdoví jestli“, ale skutečný
nový začátek! V Ježíšově kříži a vzkříšení se otevírá pramen života
pro všechny, kdo uvěří, a také zdroj síly a naděje i pro ty naše malé či
větší oběti ve prospěch druhých. 

Milé sestry, milí bratři, přátelé v Kristu, 
ať  pokoj,  který  nám Ježíš  získal,  naplňuje  Vaše  životy  ve  dnech
svátečních i všedních. Přeji Vám požehnané Velikonoce!

František Plecháček, farář

 Ze života sboru

Milí bratři, milé sestry,
výroční sborové shromáždění, které se konalo v neděli 23. 3. 2025,
rozhodovalo mimo jiné o návrzích na zrušení některých svátečních
bohoslužeb.  Schválen byl  pouze návrh na zrušení  shromáždění  na
Velikonoční  pondělí.  Bohoslužby o vánočních svátcích a na Nový
rok zůstávají beze změny. 
I letos chceme pokračovat v rekonstrukci krovu věže našeho kostela.
Pro tento účel budeme opět žádat o dar Jeronýmovu jednotu i obec.
Chystáme se také podat žádost o grant z církevních prostředků na
projekt  „Rodinné  bohoslužby  jako  misijní  příležitost“  na  nákup



pomůcek pro práci  s  dětmi.  Část  prostředků z tohoto grantu bude
možné použít i pro rekonstrukční práce na Husově síni. 
V  přiložené  tabulce  najdete  rozpis  svátečních  bohoslužeb  o
Velikonocích, na které jste srdečně zváni. 
Od  Velikonoc  do  konce  května  bude  probíhat  sbírka  darů
Jeronýmovy jednoty. Tyto prostředky jsou využívány k financování
rekonstrukcí  sborových  budov  v  celé  naší  církvi.  Na  tuto  sbírku
můžete připívat  průběžně sestře účetní v hotovosti, nebo převodem
na účet našeho sboru (č. účtu  2902571629/2010 ) – do zprávy pro
příjemce napište „JJ“. Děkujeme.

Martin Plecháček, kurátor

Program bohoslužeb o Velikonocích 2025

Datum Svátek Kazatel

 13. 4. 2025 v  9.30 Květná neděle Ladislav Beneš

 18. 4. 2025 v  9.30 Velký pátek, Večeře Páně František
Plecháček

  20. 4. 2025  v 9.30 Velikonoční neděle,
Večeře Páně

František
Plecháček

21. 4. 2025 Velikonoční pondělí NEKONÁ SE !



Pokud  byste  si  nadále  nepřáli  dostávat  naše  sborové
dopisy,  oznamte  nám  to  prosím  na  mail:
fplechacek@seznam.cz nebo na telefonní číslo: 737 479
606.

Kontakty

adresa:
Farní sbor ČCE v Bukovce
Bukovka 59
533 41 Lázně Bohdaneč

e-mail faráře: FPlechacek@seznam.cz
mobil  faráře: 737 479 606
e-mail sboru: bukovka@evangnet.cz
www stránky sboru: http://bukovka.evangnet.cz/
bankovní spojení:  2902571629/2010
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